

生命河靈糧堂東南亞及東亞地區分堂介紹與代禱

柬埔寨 (共 36 間分堂)

柬埔寨生命河靈糧堂 (Bread of Life Christian Church in Cambodia)

成立 Started: 2019 年 3 月
地點 Location: Phnom Penh, Cambodia
主任牧師 Senior Pastor: Pastor Lim Lun

簡要介紹: 07/02/2020

柬埔寨位於東南亞，是東南亞的文明古國，在 13 世紀後一直受到鄰國暹羅 (今泰國) 與越南的長期侵略。19 世紀中又淪為法國保護國，直到 1953 年脫離法國獨立。1960 年後的柬埔寨內部在列強干預下，發生內戰，越戰期間更淪為各方交戰下的犧牲品，國內民不聊生。1975 年赤色高棉 (後來的柬共) 佔領金邊，建立極左政權，實施恐怖統治，屠殺所有的知識分子。在其當政的 3 年 8 個月期間，估計有 150 萬以上的人口死於飢荒，勞役，疾病，迫害。是 20 世紀最血腥殘暴的人為災害之一。1993 年恢復君主制及恢復國名為柬埔寨王國，立憲並實施兩黨議政，但洪森隨即發動政變，控制新政府。並在 2018 年，強行解散反對黨，使柬埔寨成為一黨專政的獨裁國家。

近年來，柬埔寨社會日趨安定，經濟恢復，旅遊業發展迅速。

生命河在當地現有 35 間分堂，Pastor Lim 是植堂事工的總負責牧師。Pastor Lim 出生於一個傳統且貧困的佛教家庭，他於 2000 年決志信主，在教會積極服事，於 2005 年取得神學學位，之後走上全職服事的道路。他於 2018 年 12 月在牧者培訓聚會認識當時的講員劉彤牧師，並被劉牧師的信息感動，之後他帶領所有分堂牧者禱告尋求，於 2019 年 3 月決定正式加入生命河靈糧堂的大家庭。Pastor Lim 於 2020 年 1 月在首都金邊成立一間新的生命河靈糧堂，希望對金邊的年輕族群傳福音。願神祝福使用各分堂，繼續擴張神的帳幕，使神國福音廣傳！

Cambodia is located in Southeast Asia and is an ancient civilization in Southeast Asia. After the 13th century, it has been subjected to long-term aggression by neighboring countries Siam (now Thailand) and Vietnam. In the 19th century, it became a French protectorate until it became independent of France in 1953. After 1960, under the intervention of the great powers, a civil war occurred in Cambodia. During the Vietnam War, it became a victim of war between the

parties, and the domestic people did not talk about life. In 1975, the Khmer Rouge (later the Cambodian Communist Party) occupied Phnom Penh, established an ultra-left regime, implemented terrorist rule, and slaughtered all intellectuals. During its three years and eight months in power, it is estimated that more than 1.5 million people died from famine, labor, disease, and persecution. It is one of the bloodiest and brutal man-made disasters of the 20th century. In 1993, the monarchy was restored, and the name of the country was also restored to the Kingdom of Cambodia. The constitution was established, and the bipartisan policy was implemented. But Hun Sen immediately launched a coup to control the new government. And in 2018, the opposition party was forcibly dissolved, making Cambodia a one-party dictatorship.

In recent years, Cambodian society has become increasingly stable, the economy has recovered, and tourism has developed rapidly. ROLCC currently has 35 local churches and Pastor Lim is the general manager of church planting ministry. Pastor Lim was born in a traditional and impoverished Buddhist family. He decided to believe in the Lord in 2000 and actively served in the church. He obtained a degree in theology in 2005, and then embarked on the road of full-time service. He met Pastor Liu Tong, the lecturer at the pastoral training meeting in December 2018, and was touched by Pastor Liu's message. After that, he led all the pastors in the church to pray and decided to officially join ROLCC in March 2019. Pastor Lim established a new Daughter Church in the capital Phnom Penh in January 2020, hoping to evangelize the young people in Phnom Penh. May God bless and use the branches, continue to expand the tabernacle of God, and spread the gospel of the Kingdom of God.

代禱事項：10/16/2020

1. 感謝主，金邊生命河靈糧堂已成立，開始聚會。求主預備合適的同工，能同心建造神榮耀的教會。
2. 祝福 36 間分堂都能經歷神的復興，進入新的季節。也求神供應所有牧者生活所需。
3. 為柬埔寨政局的穩定及經濟發展代禱。
4. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安。
5. 柬埔寨豪雨成災，每天還繼續下雨，求主保守堤壩堅固不破裂，百姓的平安與健康。

緬甸仰光生命河靈糧堂 (Bread of Life Christian Church in Yangon Myanmar)

成立 Started: 2015 年 4 月
地點 Location: Myanmar
主任牧師 Senior Pastor: Rev. Thawng Hei

簡要介紹: 07/02/2020

緬甸仰光生命河靈糧堂成立於 2015 年 4 月。目前負責的牧者 Thawng (發音為 Tong) 牧師，成長於一個基督教的家庭，他雖然從小就跟隨家人參加教會的聚會，卻一直沒有信主。直到他成為一位年輕的中學教師後，五旬節派的牧者，在當地舉辦了各種的營會及佈道會，Thawng 牧師就在那些聚會中真正的接受了耶穌基督成為他個人的救主。他信主後，服事神的心志與負擔越來越強烈，他最後辭去教職，跟隨牧者在各個城鎮鄉村佈道，並進入神學院接受裝備，於 2006 年畢業後，開始在教會全職服事。期間神帶領他到菲律賓的神學院進修，並在畢業後加入神召會教會服事，同時也在仰光的神學院任教。他於 2019 年加入生命河靈糧堂。他覺得對異教徒傳福音，傳講福音及好的行為 (慈惠事工) 必須相輔相成，為此他們開始與伊甸腦癱復建中心合作成立福音小組，在服事腦癱兒家庭的同時，也向他們傳福音。另外，該分堂也計劃在教會開始更多針對青少年及兒童的外展事工，希望能夠接觸更多年輕的族群及他們的家庭。Thawng 牧師期望將來能成立一個跨文化宣教學校，訓練全心服事的工人進入緬甸各個族群中傳福音及植堂。

ROLCC in Yangon, Myanmar was established in April 2015. Pastor Thawng (pronounced Tong), the current pastor, grew up in a Christian family. Although he has followed his family to church meetings since childhood, he has never believed in the Lord. Until he became a young middle school teacher, the Pentecostal pastors held various camps and evangelisms in the local area. Pastor Thawng truly accepted Jesus Christ as his personal savior at those meetings. After he believed in the Lord, his ambition and burden to serve God became stronger and stronger. He finally resigned from his teaching post, followed the pastors to preach in various towns and villages, and entered the seminary to receive equipment. After graduating in 2006, he began serving in the church full-time. During this period, God led him to study in the seminary in the

Philippines. After graduation, he joined the church service of the Assemblies of God and taught at the seminary in Yangon. He joined ROLCC in 2019. He believes that when preaching the gospel to pagans, teaching the gospel and good deeds (kindness ministry) must complement each other. For this reason, they began to cooperate with the Eden Cerebral Palsy Rehabilitation Center to establish a gospel team. Bring the gospel to their family while serving them. In addition, the branch also plans to start more outreach ministry for young people and children in the church, hoping to reach more young ethnic groups and their families. Pastor Thawng hopes to set up an intercultural missionary school in the future to train whole-hearted workers who can enter the various ethnic groups in Myanmar to evangelize and plant churches.

代禱事項： 03/04/2021

1. 為教會所租到的新場地祝福，願神保守裝修工程能於 2 月底順利完成。
2. 為教會將要開始的各項事工及外展工作祝福，求主賜下對靈魂的負擔與熱情，使全會眾一起齊心努力，服事所在的社區，並將福音帶給他們。也為教會能與鄰舍 (幾乎都是佛教徒) 建立好的關係代禱。
3. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安。
4. 請為緬甸混亂的時局禱告，求主恩待，早日恢復安定，也保守百姓的平安。

菲律賓 (共 13 間分堂)

菲律賓阿古桑生命河靈糧堂 (River of Life Christian Church in Agusan, Philippines)

成立 Started: 2010 年 2 月
地點 Location: Agusan, Cagayan De Ore, Philippines
主任牧師 Senior Pastor: Pastor Arlex Abugho

簡要介紹: 07/02/2020

菲律賓的第一間生命河分堂成立於 2010 年 2 月，由 Bill Baldwin 牧師在菲律賓的卡米金島所開拓。該堂於 2012 年遷至卡加延德奧羅市(Cagayan de Oro, Mindanao)，位於菲律賓的第二大島“民答那峨島”，由當地的一位牧者 Arlex Abugho 帶領教會的牧養工作，並向附近的人們傳福音。2013 年八月 Baldwin 牧師回天家後，該堂繼續由 Arlex 牧師帶領，生命河的劉牧師和曾牧師都相繼前往給予鼓勵、帶領、和教導。Arlex 牧師以熱忱、謙卑和對神的信心帶著教會往前走，與當地其他的教會有很好的連結，同為福音而擺上，雖然經過地震及颱風的嚴重襲擊，神保守該教會在風雨中迄立不動搖，弟兄姐妹們以感恩的心，堅定的侍立在神面前，不斷的拓展神國度的疆界，目前他們已經建立 13 個分堂。因拓展快速，Arlex 牧師最近將卡加延德奧羅生命河靈糧堂正名為阿古桑生命河靈糧堂，以與其他同在卡加延德奧羅市的分堂有所分別。求神繼續帶領他們前面的道路，使他們成為菲律賓福音的燈塔，讓真理的光照亮四周的人們，引領人們來到神的面前。

The first ROLCC branch in the Philippines was established in February 2010 and was opened by Pastor Bill Baldwin on Camiguin Island in the Philippines. The church was relocated to Cagayan de Oro, Mindanao, the second largest islander in the Philippines, in 2012. A local pastor, Arlex Abugho, led the church's pastoral work, and preach the gospel to people nearby. After Pastor Baldwin passed away in August 2013, the church continued to be led by Pastor Arlex. Pastor Liu and Pastor Zeng from ROLCC went to give encouragement, guidance, and teaching. Pastor Arlex took the church forward with enthusiasm, humility, and faith in God. It had a good connection with other local churches and was placed for the gospel. Although through the horrific earthquake and severe typhoon, God kept the church standing in the difficult time, the brothers and sisters stood in front of God with a grateful heart and continued to expand the

boundaries of the kingdom of God. At present, they have established 13 branches. Pray that God will continue to lead the way ahead of them, make them a beacon of the Philippine gospel, let the light of truth illuminate the people around, and lead people to God.

代禱事項：03/04/2021

1. 請為菲律賓阿古桑生命河靈糧堂的各個分堂代禱，求耶穌的愛在弟兄姐妹中彰顯，使他們繼續勤做主工，不斷的拓展神國度的疆界，在菲律賓各地都建立基督的教會，榮耀神的名。
2. 請為 Hinaplanan 和 Jasaan 分堂建堂需要代禱。他們已找到合適場地，佔地為 2000 平方公尺和 70 平方公尺，求神供應他們一切所需。
3. 在新冠肺炎疫情蔓延期間，菲律賓又成立一間分堂（ROLCC Gingoog City），求主大大使用他們帶領更多的人認識主耶穌。
4. 請為菲律賓靈糧堂成長茁壯代禱祝福，並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安。並賜福他們的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。

印度 (共 3 間分堂)

印度生命河靈糧堂 (River of Life Christian Church in Bangalore, India)

成立 Started : 2013 年 5 月
地點 Location : Bangalore · India
主任牧師 Senior Pastor : Pastor Benson Sunny

簡要介紹: 07/02/2020

生命河靈糧堂於 2013 年五月在有“印度的矽谷”之稱，也是印度第三大城的 Bangalore 開始了第一間印度的生命河靈糧堂分堂。負責的牧師 Benson Sunny 從小就獻身給主，畢業於印度信心神學院，年輕的他對向印度同胞傳福音有很大的負擔，他認為教會不僅限於人們的屬靈方面，也應溶入整個生活中，活出聖潔的生活方式，讓教會成為基督徒日常生活的中心。他們的目標是從城市到鄉鎮遍植分堂，將福音傳到印度的每個角落。因 Bangalore 是印度的科技中心，有來自不同國家和民族的人在這裡工作，形成一個多宗教，多文化和多語言的城市，這是他們所面對的一個挑戰；再者人們常因工作的變動而遷往他處，所以人口的流動性很大，會友及同工因而較易流失。目前他們事工的重點為向鄰舍及親友傳福音及兒童事工。求神祝福他們的一切擺上，且能帶領更多的印度人歸向耶穌基督。

ROLCC India Church opened in May 2013 in Bangalore, the third largest city in India. Pastor Benson Sunny was devoted to the Lord from an early age and graduated from the Faith School of Confidence in India. He had a great burden to spread the gospel to his fellow Indians. In life, live a holy lifestyle and make the church the center of Christian daily life. Their goal is to plant churches from cities to towns and spread the gospel to every corner of India. Because Bangalore is the technological center of India, people from different countries and nationalities work here to form a multi-religious, multi-cultural and multi-lingual city, which is a challenge they face; In addition, people often move

to other places due to changes in work, so the mobility of the population is very large, so friends and co-workers are more likely to be lost. The current focus of their ministry is on evangelism and children's ministry to neighbors and relatives. Pray that God will bless them with everything and lead more Indians to Jesus Christ.

代禱事項： 06/14/2020

1. 請為印度生命河靈糧堂的各個分堂代禱，保守他們繼續勤做主工，參與教會每項活動，不斷的拓展神國度的疆界，榮耀神的名。
2. 請為印度生命河靈糧堂的各個團隊事工代禱，保守他們通過網路進行的各項活動，視頻講道，祈禱鏈計劃，及為處境困難的人們提供食物，並求神供應他們一切所需。
3. 請為印度靈糧堂的弟兄姐妹代禱祝福，並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安。並賜福他們的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。